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Parlament České republiky 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

2022 

9. volební období 

Z Á P I S  

z 5. schůze 

výboru pro obranu, 

která se konala ve středu 23. února 2022 

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1 

místnost č. 311B  

Návrh programu jednání: 

 

1. Schválení pořadu schůze. 
 

2. Návrh ministryně obrany na jmenování inspektora kybernetické obrany. 
 

3. Informace k vývoji na Ukrajině – uzavřené jednání. 
 

4. Účast ozbrojených sil České republiky na vojenských cvičeních mimo území České republiky a 
účast ozbrojených sil jiných států na vojenských cvičeních na území České republiky v roce 2022 
/sněmovní tisk č. 77/. 
 

5. Návrh státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 307 – Ministerstvo obrany. 
 

6. Návrh státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 308 – Národní bezpečnostní 
úřad. 
 

7. Návrh termínu a pořadu 6. schůze výboru, různé 
 

 
Přítomní poslanci: J. Bělica, S. Blaha, J. Flek, J. Hofmann, J. Horák – omluven do 15 hod., M. Janulík, K. 
Krejza, P. Liška, L. Metnar, M. Opltová, M. Ratiborský, P. Růžička, R. Vích, L. Wenzl, P. Žáček – omluven 
do 15 hod., M. Ženíšek /16/. 
 
 
Hosté: ministryně obrany Mgr. Jana Černochová, náměstkyně pro řízení sekce ekonomické Ing. Blanka 
Cupáková, náměstek pro řízení Sekce vyzbrojování a akvizic Mgr. Lubor Koudelka, náměstek ministryně 
obrany Ing. Daniel Blažkovec, náměstek ministryně Mgr. František Šulc, státní tajemník MO Ing. Petr 
Vančura.  

náčelník GŠ AČR arm. gen. Ing. Aleš Opata 

ředitel Národního bezpečnostního úřadu genmjr. Bc. Jiří Lang, náměstkyně ředitele Národního 
bezpečnostního úřadu JUDr. Zdeňka Jůzlová. 
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K bodu 1: 
Schválení programu schůze. 

 
Předseda výboru L. Metnar přivítal přítomné členy výboru, hosty z Ministerstva obrany 

a Vojenského zpravodajství a konstatoval, že výbor je plně usnášeníschopný.  

Ověřovatelem pro tuto schůzi výboru byl určen poslanec Mgr. Karel Krejza. 

Následně předseda výboru L. Metnar uvedl, že program schůze byl členům výboru 
rozeslán  elektronickou poštou, neobdržel žádné připomínky na změnu či doplnění a tak nechal návrh 
programu hlasovat hlasování č. 1 (13/ 0/ 0).  

Program 5. schůze byl schválen. 

 

K bodu 2: 
Návrh ministryně obrany na jmenování inspektora kybernetické obrany. 
 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 2 a sdělil, že 15. února 2022 byla výboru 
pro obranu doručena žádost ministryně obrany J. Černochové o projednání návrhu na jmenování 
inspektora kybernetické obrany. Následně požádal o úvodní slovo ministryni obrany J. Černochovou. Ta 
uvedla, že potřeba funkce kybernetického inspektora vznikla z novely zákona o Vojenském 
zpravodajství, kdy tento zákon rozšířil Vojenskému zpravodajství kompetence i na oblast podílení se na 
přímé obraně České republiky. Zmínila, že v souvislosti s rozšířením těchto kompetencí došlo i 
k doplnění systému kontroly právě nově specifikovaných činností a tou nejzásadnější je zřízení funkce 
inspektora kybernetické obrany. Závěrem svého vystoupení ministryně obrany J. Černochová dodala, 
že ředitelem Vojenského zpravodajství J. Berounem a zástupci odborné veřejnosti jí byl doporučen 
kandidát Mgr. Jan Vacek, který je uznávaným odborníkem a pro danou pozici se jedná o osobu profesně 
erudovanou a tohoto kandidáta navrhuje na základě zmocnění, které má ze zákona.  

Poté předseda výboru L. Metnar požádal o úvodní slovo ředitele Vojenského zpravodajství 
J. Berouna. Ten sdělil, že dnešním dnem Vojenské zpravodajství plní slib, který byl daný v průběhu 
legislativního procesu při schvalování zákona o kybernetické obraně, kdy do návrhu zákona byl 
implementován nový institut inspektora pro kybernetickou obranu, který byl pro Vojenské zpravodajství 
nový a tudíž i těžko uchopitelný. Dodal, že dnešním projednáním na výboru se zahajuje procedura nejen 
schvalování, ale i činnosti nového inspektora pro kybernetickou obranu.  

Uvedl, že výběr kandidátů na pozici inspektora byl poměrně komplikovaný, protože bylo potřeba 
skloubit dohromady dvě věci a to jednak odbornou stránku a erudovanost, které byly garantovány 
odbornou veřejností a jednak bezpečnost, jelikož inspektor bude mít přístup k nejtajnějším informacím 
týkajících se kybernetické obrany, tzn. k postupům a know-how Vojenského zpravodajství.  

Ředitel VZ J. Beroun sdělil, že v případě kandidáta na pozici inspektora kybernetické obrany pana 
Mgr. Jana Vacka se zmíněné podařilo skloubit. Dodal, že je to velmi dobrý kandidát a bude hlavně na 
něm, aby se podařilo náplň práce funkce kybernetického inspektora definovat a aby se založila tradice, 
na kterou bude možné v budoucnu navázat. Závěrem svého vystoupení ředitel VZ J. Beroun zmínil, že 
inspektor kybernetické obrany bude vojenská funkce a bude podřízen přímo ministryni obrany.  

Poté předseda výboru L. Metnar předal slovo nominantovi ministryně obrany na inspektora 
kybernetické obrany Mgr. Janu Vackovi, který se členům výboru představil. 

Zpravodajem byl určen předseda výboru L. Metnar, který přednesl zpravodajskou zprávu, tím byla 
otevřena obecná rozprava.  

V obecné se rozpravě se svými dotazy a připomínkami přihlásili: poslanec J. Bělica – požádal 
o zaslání informace v písemné podobě, kolik výborů kybernetické bezpečnosti Ministerstva průmyslu 
a obchodu Mgr. J. Vacek skutečně řídil, kolik jich proběhlo, jaké konkrétní témata a úkoly výbor řešil, 
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poslanec R. Vích. S reakcí vystoupil: nominant na inspektora pro kybernetickou obranu Mgr. Jan Vacek, 
ředitel VZ J. Beroun.  

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil předseda výboru L. Metnar ji uzavřel 
a otevřel rozpravu podrobnou. Protože v obecné rozpravě nevystoupil s reakcí jak pan J. Vacek, tak 
i ředitel VZ J. Beroun, otevřel předseda výboru L. Metnar opět rozpravu obecnou – /hlasování č. 2/ (13/ 
0/ 0). V obecné rozpravě vystoupili: poslanec J. Bělica, místopředseda výboru P. Růžička. Reagovali: 
ředitel VZ J. Beroun, ministryně obrany J. Černochová. 

Vzhledem k tomu, že se již do obecné rozpravy nikdo další nepřihlásil, předseda výboru L. Metnar 
ji uzavřel a otevřel rozpravu podrobnou, v níž přednesl návrh Usnesení č. 13 (14/ 0/ 0) /hlasování č. 3/ 
– k návrhu ministryně obrany na jmenování inspektora kybernetické obrany.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 2. 

 

K bodu 3: 
Informace k vývoji na Ukrajině – uzavřené jednání. 

          Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 3 a sdělil, že tento bod byl navržen s ohledem 
na aktuální situaci na Ukrajině, aby byli členové výboru s danou situací a jejím vývojem seznámeni. Uvedl, 
že vzhledem k povaze sdělovaných informací požádala ministryně obrany J. Černochová o uzavření jednání 
ve stupni utajení „D“.  

Poté předseda výboru L. Metnar nechal o uzavření jednání hlasovat s tím, že bylo hlasováno 
i o přítomnosti hostů /hlasování č. 4/ (14/ 0/ 0). Z uzavřeného jednání nebyl pořízen zvukový záznam ani 
zápis. 

Předseda výboru L. Metnar otevřel jednání v obecné rozpravě, ve které navrhl přerušení tohoto bodu 
pro příští schůze výboru. O návrhu nechal hlasovat Usnesení č. 14 (13/ 0/ 0) /hlasování č. 5/.  

          Tím bylo Usnesení přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 3.  

 
 
K bodu 4: 
Účast ozbrojených sil České republiky na vojenských cvičeních mimo území České republiky a účast 
ozbrojených sil jiných států na vojenských cvičeních na území České republiky v roce 2022 /sněmovní 
tisk č. 77/. 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 4 a nejprve přednesl svou zpravodajskou 
zprávu. Poté předal slovo ministryni obrany J. Černochové, která doplnila, že pro zajištění činností 
ozbrojených sil České republiky v rámci plánovaných mezinárodních cvičeních v roce 2022 je v rozpočtu 
kapitoly MO vyčleněna částka 152, 1 mil. Kč a předkládaný materiál schválila vláda České republiky dne 
22. listopadu 2021 svým usnesením č. 1046.  

Poté předseda výboru L. Metnar požádal o slovo náčelníka GŠ AČR A. Opatu. Ten, z pohledu AČR, 
zmínil nejdůležitější zahraniční cvičení. Uvedl cvičení Combined Resolve, které proběhne v Německu 
a jedná se o cvičení těžkých mechanizovaných jednotek pod taktovkou US Army Europe. Upřesnil, že se 
jedná o poměrně robustní cvičení a za AČR se ho bude účastnit 750 příslušníků 7. mechanizované 
brigády. Jako další cvičení uvedl náčelník GŠ AČR A. Opata Ramstein Legacy 2022, kde budou 
procvičovat jednotky PVO své schopnosti a interoperabilitu. Jako poslední cvičení zmínil Swift Response 
22, které navazuje na Sabre Strike 22. Dodal, že cvičení Swift Response 22 je nasazení výsadkových 
jednotek na několik území v rámci východního křídla Evropy, týká se Norka, Lotyšska, Litvy, Makedonie 
a Gruzie s tím, že každý stát má přidělenou jednu lokaci. Upřesnil, že AČR má přiděleno Lotyšsko. 
Doplnil, že v rámci tohoto cvičení budou nacvičovány rychlé přesuny a rychlé zásahy výsadkových 
jednotek a na ně budou navazovat další jednotky v rámci cvičení Defender Europe, kde je budou 
doplňovat těžké mechanizované jednotky.  
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Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, do které se nikdo nepřihlásil, 
a tudíž ji ukončil a otevřel rozpravu podrobnou, v níž přednesl návrh Usnesení č. 15 (14/ 0/ 0) /hlasování 
č. 6/ – k účasti ozbrojených sil České republiky na vojenských cvičeních mimo území České republiky 
a účast ozbrojených sil jiných států na vojenských cvičeních na území České republiky v roce 2022 
/sněmovní tisk č. 77/. 

 
          Tím bylo Usnesení přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 4.  

 

K bodu 5: 
Návrh státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 307 – Ministerstvo obrany 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 5, přivítal příslušné hosty k tomuto bodu 
z Ministerstva obrany a požádal o úvodní slovo ministryni obrany J. Černochovou. Ta sdělila, že je třeba 
upozornit na skutečnost, že návrh státního rozpočtu a střednědobého výhledu kapitoly Ministerstva obrany 
(dále jen MO) na roky 2022 – 2024 má ve svém nominálním vyjádření stále rostoucí tendenci. Uvedla, že 
rozpočet výdajů je navrhován ve výši 88, 1 mld. Kč pro rok 2022, meziroční nárůst činí 2, 7 mld. Kč oproti 
roku 2021 a podíl na HDP, díky změněné ekonomické situaci, vyšší míře inflace, je 1, 33 %. Dále zmínila 
výhled pro rok 2023, kdy rozpočet výdajů je naplánován ve výši 100 mld. Kč, meziroční nárůst by měl být 
11, 9 mld. Kč oproti roku 2022, podíl na HDP 1, 42 % a v roce 2024 by celkové výdaje měly činit 109, 5 mld. 
Kč, meziroční nárůst je tedy o 9, 5 mld. Kč oproti roku 2023, podíl na HDP je 1, 49 %. Dodala, že rozpočet 
a střednědobý výhled je sestaven jako výrazně prorůstový, kdy návrh investic je pro všechny tři roky na 
úrovni minimálně 30 % celkového objemu výdajů, přičemž v součtu za roky 2022 až 2024 je na investice 
plánovaná částka 98 mld. Kč z toho do AČR je to 86 mld. Kč.  

Dále ministryně obrany J. Černochová uvedla, že obranyschopnost země je jednou z priorit vlády, proto 
se bude rezort obrany snažit obranný rozpočet i nadále navyšovat. Sdělila, že MO má v plánu naplnit cíl 2% 
HDP na obranu do roku 2025, na jehož podporu budou nutné i legislativní změny a to jak zákonné zakotvení 
2% HDP na obranu, tak i obranného fondu. Upřesnila, že ve spolupráci s Ministerstvem financí chce rezort 
MO založit nový finanční nástroj obranný fond, jehož obsahem mají být strategické investice pro ozbrojené 
síly, klíčové pro obranyschopnost země, které do obranného fondu zařadí vláda a MO tak bude mít 
garantované zdroje na klíčové investice a zároveň bude transparentní, které konkrétní projekty a žádné jiné 
z tohoto fondu bude moci realizovat. Zmínila, že příjem fondu bude pravidelný transfer ze státního rozpočtu 
a hlavním přínosem bude flexibilita financování těchto projektů v čase, protože z dané rozpočtové dotace 
budou financovány projekty až podle smluvních podmínek s konkrétním dodavatelem, tudíž nebude nutné 
přesně na každý rok stanovit, který projekt a v jaké přesné částce se bude financovat. Dodala, že pevně věří, 
že obranný fond bude efektivním nástrojem pro realizaci strategických projektů.  

Poté ministryně obrany J. Černochová sdělila, že během přípravy nového rozpočtu a po posouzení 
původního návrhu si nechala prověřit největší připravované akvizice a uvedla, že příprava projektu na 
pořízení bojových vozidel pěchoty je v žalostném stavu a v letošním roce se skutečně realizovat nedá. 
Následně členům výboru zrekapitulovala situaci okolo projektu BVP a dodala, že rezort MO je rozhodně 
hodně daleko od vysoutěžení akvizice natož uzavření smlouvy. Dodala, že by tedy bylo opravdu 
nezodpovědné, kdyby v této ekonomické situaci, v těchto potřebách, blokovala 4, 8 mld. Kč, které byly 
vyčleněny v rozpočtu kapitoly MO na pořízení BVP, když je zřejmé, že letos tento projekt financován nebude. 
A doplnila, že došlo k úpravě rozpočtu a výdajů kapitoly MO na rok 2022 a financování projektu BVP ve výši 
4, 8 mld. Kč bylo posunuto do dalších let, přičemž projekt BVP zůstává nadále prioritou a peněžní prostředky 
budou vyčleněny do rozpočtu MO v dalším období, což jednoznačně deklaruje i Usnesení vlády č. 84 
z 9. února 2022.  

Závěrem svého vystoupení ministryně obrany J. Černochová uvedla, že vládou schválené úpravy 
rozpočtu mají za cíl udržet maximální stabilitu ostatních plánovaných projektů v rozpočtu kapitoly MO 
a provedené úpravy si tedy nevyžádaly žádná další opatření mající vliv na připravované akvizice, provoz či 
personál a dodala, že jsou tak naplněny základní předpoklady pro pokračování modernizace AČR, udržení 
a rozvoj schopností i chodu úřadu jako takového. Zmínila, že z hlediska plnění spojeneckých závazků návrh 
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rozpočtu na rok 2022 naplňuje dosažení hranice vyčleňovat aspoň 20 % výdajů na hlavní druhy vojenské 
techniky. Dodala, že předložený rozpočet kapitoly MO je sestaven tak, aby i v podmínkách jeho pozdějšího 
projednávání a přetrvávajícího období rozpočtového provizoria bylo zabezpečeno plnění úkolů v oblasti 
zajišťování obrany České republiky a podrobnější informace o struktuře rozpočtu budou členům výboru 
představeny v rámci připravené prezentace.  

Dále s úvodní slovem vystoupil náčelník GŠ AČR A. Opata. Ten doplnil ministryni obrany J. Černochovou 
o údaje AČR, tzn. jak jsou rozděleny výdaje a kolik jich je. Sdělil, že AČR se týká 61, 66 mld. Kč z celkového 
zdrojového rámce, což představuje téměř 70 % rozpočtu kapitoly MO, přičemž tyto prostředky jsou 
rozděleny do mandatorních výdajů v částce 23, 8 mld. Kč, do oblasti programového financování, kde se AČR 
stále drží nad 20 mld. Kč, přesněji na 22, 9 mld. Kč, na limit běžných výdajů ve výši 15, 6 mld. Kč. Závěrem 
dodal, že v oblasti výdajů armády, rozpočet oproti roku 2021 stoupl o 2, 6 mld. Kč.  

Poté předseda výboru L. Metnar předal slovo náměstkyni pro řízení sekce ekonomické MO Ing. Blance 
Cupákové, které členům výboru představila podrobnou prezentaci k návrhu státního rozpočtu České 
republiky na rok 2022 kapitoly MO.  

Zpravodajem byl určen poslanec P. Růžička, který přednesl zpravodajskou zprávu.  

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, ve které se svými dotazy 
a připomínkami vystoupili: předseda výboru L. Metnar, poslanec R. Vích, poslanec J. Horák, poslanec 
P. Žáček. 

Reagovali: ministryně obrany J. Černochová, náčelník GŠ AČR A. Opata, nám. B. Cupáková, nám. Lubor 
Koudelka. 

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil předseda výboru L. Metnar ji uzavřel 
a otevřel rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj P. Růžička a přednesl návrh Usnesení č. 16 (8/ 
0/ 6) /hlasování č. 7/ – k návrhu státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 308 – 
Ministerstvo obrany.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 5. 

 

K bodu 6: 
Návrh státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 308 – Národní bezpečnostní úřad 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 6, přivítal příslušné hosty k tomuto bodu 
z Národního bezpečnostního úřadu (dále jen NBÚ) a požádal o úvodní slovo ředitele NBÚ genmjr. Bc. Jiřího 
Langa. Ten sdělil, že kapitolní sešit NBÚ obsahuje předepsané finanční údaje svázané s výkonem činností ze 
zákona č. 412/ 2005 Sb., o ochraně utajovaných informací a o bezpečnostní způsobilosti. Zmínil, že pro 
rozpočet NBÚ již několik let standardně platí, že jsou výdaje postupně snižovány v jednotkách procent a to 
jak kapitálové, tak především běžné části rozpočtu. Dodal, že pokud by tento trend pokračoval, mohlo by 
se NBÚ v nejbližších letech dostat do problémů, zejména v oblasti chodu informačních technologií 
a databází a také při správě svého nemovitého majetku a provozních technologií.  

Ředitel NBÚ J. Lang dále uvedl, že kapitola v předchozích letech mohla pokrýt svůj rozvoj informačních 
a bezpečnostních technologií a potřebné úpravy na budovách úřadu jen díky nárokům nespotřebovaných 
výdajů, které ještě zbyly v kapitole po roce 2017 i po delimitaci Národního úřadu pro kybernetickou 
bezpečnost, přičemž stav rozpočtu roku 2022 v oblasti kapitálových i běžných výdajů umožní plnění funkcí 
NBÚ jen díky zapojení dosavadních nároků z nespotřebovaných výdajů předchozích let. Upřesnil, že 
rozpočet v kapitálových výdajích lze ještě přehodnotit, tj. stanovit priority a neodkladné záměry a případně 
vyčlenit ty, které mohou být odloženy na příští rok, kdy je pro NBÚ rozpočet v kapitálových výdajích o trochu 
příznivější.  

Poté ředitel NBÚ J. Lang zmínil, že na hraně udržitelnosti v roce 2022 se nacházejí běžné výdaje, které 
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s kapitálovými výdaji úzce souvisejí. Uvedl, že jejich snižování ještě prohlubuje zvyšující se inflace 
a nevyzpytatelný nárůst cen zboží a služeb všech oborech a pokrýt tak všechny potřebné výdaje lze pouze 
při zapojení zbylých nároků z nespotřebovaných výdajů, které však budou v tomto roce vyčerpány 
a paušální snížení se promítá i do rozpočtu následujících let 2023 - 2024 ve střednědobém plánu. Doplnil, 
že kapitálové výdaje na tyto roky sice byly posíleny a budou dostačující k realizaci záměru, které má NBÚ 
v plánu, především při pokračování rozvoje běžných informačních technologií a posílení kybernetické 
bezpečnosti. Dodal, že důvodem investic do této oblasti je potřeba udržet tuto technologii na výši 
odpovídající stále se zvyšujícím standardům a pro zachování funkčnosti IT technologie je pak nezbytné 
vynakládat další prostředky z oblasti běžných výdajů, což může být problém, jelikož běžné výdaje roku 2023 
– 2024 lze již nyní považovat za kritické.  

Dále ředitel NBÚ J. Lang uvedl, že pro rok 2022 má NBÚ schváleno 262 systemizovaných míst a dva 
poloviční úvazky pro předsednictví v EU. Doplnil, že v průměru má úřad k dispozici devět volných tabulek, 
avšak má dvacet žen na mateřské dovolené, které se skoro vždy vrací zpět a úřad je musí zaměstnat. Sdělil, 
že každoroční převýšení plánovaných příjmů je způsobeno neplánovanými příjmy jako je prodej 
nepotřebného majetku a odvody z předchozích let. 

Závěrem ředitel NBÚ J. Lang zmínil technologické povýšení stávajícího informačního systému Cefeus, 
jímž se provádí vlastní bezpečnostní řízení, kdy se na financování bude zároveň podílet Ministerstvo obrany 
a Vojenské zpravodajství, neboť Vojenské zpravodajství tento systém užívá. Dodal, že o společném řešení 
financování se jedná již od loňského roku. Dodal však, že by NBÚ přivítalo jakoukoliv podporu a doporučení 
k jednání s Ministerstvem financí, které je s věcí obeznámeno a které v roce 2021 slíbilo hledat cesty 
financování, pokud rozpočet kapitoly nebude dostačovat. Doplnil, že by Ministerstvo financí mohlo uvolnit 
požadované prostředky z VPS nebo navýšit rozpočty na roky 2023 – 2024.  

Zpravodajem byl určen poslanec P. Žáček, který přednesl zpravodajskou zprávu.  

Následně předseda výboru L. Metnar otevřel obecnou rozpravu, ve které vystoupil se svým 
příspěvkem. Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil předseda výboru L. Metnar ji uzavřel 
a otevřel rozpravu podrobnou, v níž vystoupil zpravodaj P. Žáček a přednesl návrh Usnesení č. 17 (12 / 0/ 
0) /hlasování č. 8/ – k návrhu státního rozpočtu České republiky na rok 2022 – kapitola 308 – Ministerstvo 
obrany.  

Usnesení bylo přijato a předseda výboru L. Metnar ukončil projednávání bodu č. 6. 

 

K bodu 7: 
Návrh termínu a pořadu 6. schůze výboru, různé 

Předseda výboru L. Metnar zahájil projednávání bodu č. 6 a sdělil, že by se členové výboru měli 
dohodnout na pevném termínu příští schůze výboru, kdy na programu by opět byla situace na Ukrajině, 
informace k parlamentní dimenzi předsednictví ČR EU, zpráva o zajišťování obrany státu v roce 2020 
a zřízení podvýborů výboru a volba jejich předsedů.  

Uvedl, že na termín další schůze výboru obdržel několik návrhů a proto požádal místopředsedu 
J. Hofmanna, aby přednesl jeden z návrhů. Místopředseda J. Hofmann navrhl termín dalších jednání 
výboru pro obranu na úterý od 13 hodin. Předseda výboru L. Metnar k tomuto otevřel obecnou 
rozpravu, ve které se svými připomínkami vystoupili: poslanec R. Vích, poslanec S. Blaha, poslanec J. 
Horák, místopředseda výboru J. Flek, poslanec L. Wenzl, poslanec P. Žáček, poslanec M. Ratiborský, 
předseda výboru L. Metnar.  

Jelikož se v obecné rozpravě již nikdo další nepřihlásil předseda výboru L. Metnar ji uzavřel a otevřel 
rozpravu podrobnou, v níž přednesl návrh Usnesení. S protinávrhem k usnesení vystoupil místopředseda 
výboru J. Hofmann. Předseda výboru L. Metnar nechal nejprve hlasovat o protinávrhu (8/ 4/ 0) /hlasování 
č. 9/. Usnesení bylo přijato.  
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V bodě různé vystoupil se svým příspěvkem poslanec P. Žáček.  

Následně předseda výboru L. Metnar zkonstatoval, že program 5. schůze výboru pro obranu byl 
vyčerpán, přítomným členům poděkoval za účast a 5. schůzi výboru ukončil.  

 

  

 

Přílohy zápisu:  

1. Prezenční listina /uvedena jako příloha k zápisu pouze v analogové (písemné) podobě a je k dispozici 
v archivu Poslanecké sněmovny/. 

2. Usnesení č. 13, 14, 15, 16, 17, 18. 

 

Zapsala: Eva Dostálová 
Za správnost: Jiří Valtr 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Karel KREJZA v. r.                                                                                           Mgr. Lubomír METNAR v. r. 
     ověřovatel                                                      předseda 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 13:03:59 

Hlasování č. 1  

Schválení pořadu schůze.  

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 1, schůze č. 5, čas 13:04:00 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 13:21:54 

Hlasování č. 2  

Návrh MO na jmenování inspektora kyber. obrany  

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 2, schůze č. 5, čas 13:21:54 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 13:29:23 

Hlasování č. 3  

Návrh MO na jmenování inspektora kyber. obrany  

 

 

 Přítomno: 14 Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 3, schůze č. 5, čas 13:29:24 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 13:33:30 

Hlasování č. 4  

Info k vývoji na Ukrajině – uzavřené jednání  

 

 

 Přítomno: 14 Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 6, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík: Pro Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák:          
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek: Pro         
 

 
ID hlasování: 4, schůze č. 5, čas 13:33:30 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 15:07:45 

Hlasování č. 5  

Info k vývoji na Ukrajině – uzavřené jednání  

 

 

 Přítomno: 13 Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík:  Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák: Pro         
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček:          
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 5, schůze č. 5, čas 15:07:46 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 15:21:15 

Hlasování č. 6  

Účast OS ČR na voj. cv. mimo ČR a účast OS jiných států na voj. cv. v ČR /ST77/.  

 

 

 Přítomno: 14 Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 5, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica: Pro Miloslav Janulík:  Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička: Pro Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák: Pro         
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček: Pro         
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 6, schůze č. 5, čas 15:21:16 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 16:49:46 

Hlasování č. 7  

Návrh SR ČR na rok 2022 – MO  

 

 

 Přítomno: 14 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 6 
 

 

ANO (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 5) 
 

Josef Bělica: Zdržel se Miloslav Janulík:  Lubomír Metnar: Zdržel se 

Michal Ratiborský: Zdržel se Pavel Růžička: Zdržel se Lubomír Wenzl: Zdržel se 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák: Pro         
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček: Pro         
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 1) 
 

Radovan Vích: Zdržel se         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 7, schůze č. 5, čas 16:49:47 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 17:14:30 

Hlasování č. 8  

Návrh SR ČR na rok 2022 – NBÚ  

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica:  Miloslav Janulík:  Lubomír Metnar: Pro 

Michal Ratiborský: Pro Pavel Růžička:  Lubomír Wenzl: Pro 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák: Pro         
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček: Pro         
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Pro         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 8, schůze č. 5, čas 17:14:30 
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Výbor pro obranu PSP 

5. schůze 

23.02.2022 - 17:46:12 

Hlasování č. 9  

Termín a pořad 6. schůze VO, různé.  

 

 

 Přítomno: 12 Pro: 8 Proti: 4 Zdržel se: 0 
 

 

ANO (Pro: 0, Proti: 3, Zdržel se: 0) 
 

Josef Bělica:  Miloslav Janulík:  Lubomír Metnar: Proti 

Michal Ratiborský: Proti Pavel Růžička:  Lubomír Wenzl: Proti 
 

ČSSD (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

KDU-ČSL (Pro: 1, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Jiří Horák: Pro         
 

KSČM (Pro:0,Proti:0,Zdržel se:0)  
 

            
 

ODS (Pro: 4, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Stanislav Blaha: Pro Jan Hofmann: Pro Karel Krejza: Pro 

Pavel Žáček: Pro         
 

Piráti (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

            
 

SPD (Pro: 0, Proti: 1, Zdržel se: 0) 
 

Radovan Vích: Proti         
 

STAN (Pro: 3, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Josef Flek: Pro Petr Liška: Pro Michaela Opltová: Pro 
 

TOP09 (Pro: 0, Proti: 0, Zdržel se: 0) 
 

Marek Ženíšek:          
 

 
ID hlasování: 9, schůze č. 5, čas 17:46:12 


